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ZÁPIS 
 

ze zasedání koordinační skupiny komunitního plánování sociálních služeb (KOS) 
dne 7. 6. 2023 v Restauraci Pivovar BORN v Novém Boru. 

 
 

Přítomni: Bc. Jiřina Kubáňová, Bc. Jana Kučerová, Mgr. Daniel Nerad, Bc. Kateřina Némethová, Mgr. Petra Vlčková, 

Bc. Dominika Babáková, Mgr. Petra Bröcklová, Ing. Petr Ullrich, Ing. Lenka Čermáková, Mgr. Tomáš Mašek, Eva 

Ortová, Bc. Břetislav Chlup, Adam Sviták, DiS., Bc. Petra Balajková, Jiří Löffelmann, Plk. Mgr. Petr Rajt, Ing. Daniela 

Vondrová 

   

 

Tajemnice koordinační skupiny komunitního plánování Jana Kučerová přivítala všechny přítomné a poděkovala za 

účast na jednání.  

 

 

Program: 

 

1. Informace o Vyhodnocení akčního plánu sociálních služeb za rok 2022 a Akčního plánu na rok 2023  

 

D. Vondrová informovala přítomné o vypracování dokumentů komunitního plánování. Sběr informací od 

jednotlivých poskytovatelů sociálních služeb probíhal od prosince 2022 do února 2023. Oba dokumenty byly 

projednány v Komisi pro sociální politiku a zdravotnictví, Radě města a Zastupitelstvu města (dále jen RM a ZM) 

Nový Bor a ostatních obcí Svazku. Nyní jsou zveřejněny na webu Novoborska a města Nový Bor. 

 

2. Dotace v sociální oblasti pro rok 2023, spolufinancování obcí Svazku obcí Novoborska 

 

D. Vondrová informovala o průběhu dotačního řízení a financování sociálních služeb. Žádosti poskytovatelů byly 

v celkové výši 4 948 088 Kč, což je o 460 681 Kč více než bylo v roce 2022. Celková částka finančních prostředků od 

obcí, které společně financují, činila 2 697 400 Kč. Převis žádostí poskytovatelů činil 2 250 688 Kč. Zástupci KOS 

spolu s předsedkyní Komise pro sociální politiku a zdravotnictví MUDr. Šepsovou připravili návrhy příspěvky pro 

jednotlivé poskytovatele.  Částky byly poté projednány v Komisi pro sociální politiku a zdravotnictví, RM a ZM Nový 

Bor.  

 

http://www.novoborsko.cz/
mailto:dvondrova@novy-bor.cz
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3. Rozvojové záměry – výhled na další období 

 

D. Vondrová sdělila, že v letošním roce nepodávalo území žádný rozvojový záměr na rok 2024. Na jednáních 

pracovních skupin ani z obcí nevzešel žádný požadavek na nedostatečnou kapacitu sociálních služeb nebo absenci 

služby. V území stále chybí poskytovatel pobytové odlehčovací služby pro děti a mladší dospělé, které trpí 

zdravotním hendikepem. V rámci KÚ se hledají možnosti o zřízení této služby v rámci existujícího poskytovatele 

(např. Denní a pobytové sociální služby Česká Lípa). Výhledově se pravděpodobně bude muset řešit navýšení lůžek 

v domovech pro seniory pro nízkopříjmové klienty. 

 

4. Informace ze služeb 

 

Sociální služby města Nový Bor - Mgr. D. Nerad 

• Odborné sociální poradenství pečujícím osobám je poskytováno od 1. 10. 2022.  Od ledna 2023 využilo 

služeb 72 pečujících, z toho 64 žen a 8 mužů. Průměrný věk pečujících je 61 let. Průměrný věk pečovaných 

žen je 78 let a mužů 74 let. Nejvíce zastoupenou skupinou pečovaných jsou senioři trpící Alzheimerovou 

chorobou a jinými demencemi, dále nesoběstační senioři, osoby s chronickým onemocněním a tělesným 

postižením. Nejvíce využilo služby poradny město Nový Bor – 53 klientů, Kamenický Šenov – 6 klientů, 

Skalice u České Lípy – 3 klienti, Cvikov – 8 klientů, Mařenice – 1 klient, Nový Oldřichov – 1 klient. V březnu 

2023 proběhl workshop, kterého se zúčastnilo 18 osob, v květnu 2023 proběhlo první setkání pečujících 

v počtu 7 osob. Další skupiny se budou konat od září 2023. Od dubna 2023 má služba vlastní půjčovnu 

kompenzačních pomůcek, byl zakoupen nový elektrický zvedák (finanční dar LASVIT) a 4 polohovací lůžka 

z DD Zákupy. 

 

Mgr. P. Vlčková 

• Nabídla možnost spolupráce s Občanskou poradnou Rodiny v centru pro osoby v nepříznivé finanční 

situaci. 

 

Bc. K. Némethová 

• Zmínila nedostatečné kapacity odlehčovacích služeb jak terénních, tak pobytových. Zvláště v letních 

měsících je kapacita služby přeplněna (v našem území poskytuje pobytovou odlehčovací službu AHC, a.s., 

terénní službu poskytuje CZPLK, o. p. s.). služby nabízí také Via, s. r. o. Česká Kamenice. 

 

Charita Česká Lípa – E. Ortová 

• Informovala o nově zrekonstruovaném Azylovém domu Jonáš v České Lípě pro rodiny s dětmi. Dům je plně 

obsazen. Pomocí metodik se měří kvalita práce s klientem – zda se daří klienta posouvat do dalších forem 

bydlení. Azylový dům Jonáš v Dobranově byl přestěhován na ubytovnu v Severní ul. v Novém Boru. Zde 

proběhla rekonstrukce 8 pokojů v celkové částce 400 tis. Kč. Rekonstrukce probíhala částečně svépomocí 

a ve spolupráci s Nobysem – dle plánu oprav se zrekonstruoval výtah. Kapacita je plně obsazena. Pro azyl 

funguje na ubytovně non-stop služba. 

• Charita Česká Lípa obdržela dotaci 61 mil. Kč na opravu areálu v Dubické ul. v České Lípě, cca 14 mil. Kč je 

potřeba dofinancovat. Areál je v majetku města, ale město Česká Lípa investovat do opravy nechce. 
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5. Informace o spolupráci s ASZ v oblasti bydlení 

 

Bc. J. Kučerová informovala přítomné o uzavřeném memorandu s Agenturou pro sociální začleňování (dále jen 

ASZ) na období 5 let. Spolupráce je zaměřena na ohroženou rodinu, sociální služby a dostupné bydlení. Proběhla 

tři jednání pracovní skupiny, kterou tvoří zástupci ASZ, města Nový Bor - ORM, OSM, OSVZ, Nobysu, Rodiny 

v centru, Charity Česká Lípa, Fokusu Liberec, Sociálních služeb města Nový Bor. Řešila se otázka, jaká kapacita a 

velikost bytů je potřebná, vytipování vhodných pozemků k výstavbě, oslovení stávajících pronajímatelů. Je potřeba 

zpracovat koncepci bydlení, kde bude vymezeno, pro jakou cílovou skupinu osob a jaké byty jsou potřeba. V září je 

ve spolupráci s ASZ plánovaný tzv. registrační týden s cílem zjistit konkrétní bytovou potřebnost. 

 

J. Löffelmann 

• Připojil se k názoru, že je nutné, aby mělo město vytvořenou koncepci bydlení. Zde by mělo být určeno, 

pro jakou skupinu osob jsou byty potřeba vystavět, případně zrekonstruovat a zajistit působnost sociálních 

služeb v těchto bytech. 

 

Mgr. P. Rajt 

• Zmínil, že pokud se koncentruje problémová skupina osob na jednom místě, přináší to více problémů.  

 

Mgr. P. Bröcklová 

• Město by se mělo zaměřit i na byty typu chráněné bydlení, byty s podporou samostatného bydlení pro 

osoby se zdravotním hendikepem, které nepotřebují vysokou míru podpory. Bylo by žádoucí, aby město 

disponovalo alespoň 2 takovými byty. 

 

6. Dotace na podporu komunitní práce na období 2024-2025 

 

D. Vondrová sdělila, že v roce 2023 bude končit dvouleté období podpory Krajského úřadu Libereckého kraje. 

K závěrečné zprávě je povinnost doložit dokumenty komunitního plánování Vyhodnocení akčního plánu za rok 2023 

a Akční plán na rok 2024 do 31. 1. 2024. Oba dokumenty musí projít jednáním RM a ZM Nový Bor. Zpracování 

tentokrát bude zahájeno již na podzim 2023. Pro období 2024-2025 budeme opět podávat žádost o dotaci na 

podporu komunitní práce. 

 

7. Žádost o dotaci z programu Libereckého kraje „MA 21“ 

 

D. Vondrová informovala o podané žádosti do programu Libereckého kraje „Rozvoj místní agendy MA 21“. Žádost 

byla podána na částku 72 tis. Kč se spoluúčastí 30%. Cílem projektu je nákup propagačních materiálů a reklamních 

bannerů, které by se používaly pro běžnou informovanost občanů i v rámci osvětových akcích. Výsledek dotačního 

řízení zatím není znám. 
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8. Soutěž „Obec přátelská rodině a seniorům“ a osvětová akce na podporu sociálních služeb v roce 2024 

 

Bc. J. Kučerová informovala o návrhu podat příští rok žádost s projektem na zorganizování osvětové akce „Den 

služeb“ a případně nákupem elektrorikšy, pokud bychom našli uplatnění jako „seniortaxi“. Návrh je potřeba 

rozpracovat a především zjistit potřebnost našich občanů a podmínky pro provozování.  Akci na podporu sociálních 

služeb, která by navázala na loňský „Orientační běh po sociálních službách“, bychom chtěli uspořádat v červnu 

2024. Přípravy bychom chtěli zahájit již na počátku příštího roku. Finanční prostředky MPSV na vybrané projekty 

jsou dle velikosti obce až do výše 1,1 mil. Kč pro naší obec. Na žádost, která se podává každý rok v měsíci březnu je 

potřeba se včas připravit.  

 

9. Diskuse, náměty 

 

Bc. J. Kučerová 

• Informovala přítomné o nabídce vzdělávání pro seniory „Virtuální univerzita třetího věku“. Zástupce 

společnosti p. Ing. Vítková představila projekt v květnu 2023 vedení města. V červnu se konalo setkání 

s potencionálními zájemci v denním stacionáři Meduňka. Studium je na 3 roky s 6 semestry. Studenti hradí 

400 Kč každý semestr a město přispívá 60 tis. Kč ročně. V případě zájmu cca 10-15 osob bude nabídka 

projednána v zastupitelských orgánem města Nový Bor. 

• K tématu se komentáři připojili Bc. P. Balajková a A. Sviták, DiS., kteří sdělili, že ve Cvikově a v Kamenickém 

Šenově již tento projekt funguje. 

 

Mgr. P. Bröcklová 

• Od 6. 6. 2023 probíhala v zařízení Ostara, p. o. třídenní návštěva šestičlenného týmu ombudsmana, který 

vyjíždí pravidelně do vytipovaných organizací. 

 

Mgr. P. Vlčková 

• Informovala přítomné o schůzce se zástupci KÚ LK p. Tulpou, p. Šebkovou, řediteli novoborských škol a 

ředitelkou Pedagogicko-psychologické poradny p. Šimánkovou. Cílem jednání bylo řešení situace absence 

učebních e-oborů na Novoborsku a Českolipsku a neukončeného základního vzdělání žáků. Problémem je 

při neukončeném základním vzdělání a poté registraci na Úřadu práce, že se tito uchazeči nemohou 

rekvalifikovat. Žádoucí je klást důraz na propojení sociálního a školského systému, aby děti ukončily 

alespoň základní vzdělání. Do budoucna není ani vize ani vůle v našem území e-obory zavést (je to 

neekonomické).  

• Informovala o analýze „mapa školní neúspěšnosti“, ze které je zřejmé, že v Novém Boru se proti jiným 

územím čerpají nižší sociální dávky. Tato skutečnost může souviset s vysokou školní neúspěšností žáků 

v našem území. 

 

Ing. L. Čermáková 

• uchazeči bez dokončeného základního vzdělání mají možnost pracovat jen ve fabrikách na neodborných 

pozicích, kde není potřeba vzdělání. 
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E. Ortová 

• reagovala na propojenost sociálního a školského systému a zmínila, že velkou roli v motivaci na dokončení 

základní školy hraje navštěvování nízkoprahového klubu pro děti z nepodnětného rodinného prostředí.  

 

Mgr. P. Rajt 

• je zaznamenán velký nárůst psychických onemocnění mladistvých, stále více se řeší internetová kriminalita, 

domácí násilí, podvody s prodejem, kde se uvádí číslo platební karty. Podařilo se zlikvidovat jedno 

podvodné call centrum. 

 

Mgr. P. Vlčková 

• Oznámila, že skončil projekt „Inkluze ve vzdělávání“ a tím skončila spolupráce se školami. Není vypsána 

nová výzva na sociální pedagogy ve školách. Ze všech novoborských škol má poradce – sociálního pedagoga 

pouze ZŠ Nám. Míru, která si ho hradí z vlastních zdrojů. Ostatní školy udávají, že nemají problémy".  Praxe 

OSOPD, střediska výchovné péče a dalších specialistů na výchovné problémy dětí ukazuje, že tomu tak 

není. 

 

A.Sviták, DiS. 

• V posledním období byl zaznamenán velký úbytek uživatelů z důvodu úmrtí. V příštím roce končí 

udržitelnost projektu na byty zvláštního určení (DPS) a zvažují se možnosti dalšího využití. Z okolních obcí 

je hodně požadavků na byty v DPS. Pečovatelská služba se potýká s dlouhodobou pracovní neschopností 

zaměstnanců. 

 

Bc. P. Balajková 

• Pečovatelská služba má stabilní tým, pro zástupy v době nepřítomnosti využívá možnosti praktikantek 

z kurzu „pracovník v sociálních službách“. Problém je nyní s lékařem, který zrušil domácí péči u klientů, 

kteří jí potřebují. Byla navázána větší spolupráce s domácí péčí KDP Naděje Česká Lípa. Narůstá počet 

klientů s těžší formou Alzheimera a demencí v domácnostech a pečovatelky se „učí“ zvládat péči o tyto 

klienty. Při podávání žádostí o umístění seniora do pobytového zařízení je vyžadována lékařská zpráva 

s diagnózou demence a pro seniory bez této diagnózy v zařízeních nejsou volná lůžka. 

 

Bc. K. Némethová 

• Služba funguje beze změn, tým je nyní stabilní bez dlouhodobých neschopností a je zaznamenán nárůst 

nových klientů. Žádné významné změny služba neplánuje. 

 

 

 

Na závěr tajemnice koordinační skupiny komunitního plánování Jana Kučerová poděkovala všem členům za aktivní 

práci bez nároku na odměny. 

 

 
V Novém Boru dne 7. 6. 2023 

Zapsala: Daniela Vondrová 


